
Innkomne forslag til årsmøtet i Åsane Ap 2025  1 

– med styrets innstilling 2 

 3 

1. Bekjempe vold mot kvinner 4 

Forslagsstiller: Fauzia Hussain-Wiik 5 

 6 

Begrunnelse: 7 

Årets 16 dagers kampanje og FNs menneskerettighets dag ‘Liv uten vold er en menneskerett’ 8 

hadde disse tema på dagsorden. Det kom mange konkrete tiltak fra flere organisasjoner. Det 9 

er ikke sikkert alt er gjennomførbart men det er likevel viktig å sette fokus på det på vårt 10 

årsmøte og være konkrete.  11 

 12 

Med disse tiltakene ønsker Arbeiderpartiet å bygge et trygt samfunn der voldsofre får rask 13 

og helhetlig hjelp, der lovverket fungerer til deres beste, og hvor forebygging av vold og 14 

ettervern står sentralt. 15 

 16 

Dette står i kommune partiprogrammet vårt i dag: Vi vil i tillegg arbeide aktivt mot vold i nære 17 

relasjoner, og sikre et nytt krisesentertilbud som favner alle grupper. Bedre soningsforhold i fengslene 18 

bidrar beviselig til rehabilitering. Soningsforholdene, særlig for kvinner, har et stort 19 

forbedringspotensial. Vi vil derfor jobbe for at det etableres et eget kvinnefengsel i Bergen. 20 

 21 

Forslag: 22 

For å bekjempe vold mot kvinner vil Arbeiderpartiet arbeide for en helhetlig og styrket 23 

innsats gjennom blant annet følgende tiltak: 24 

- Arbeiderpartiet vil jobbe for obligatorisk opplæring i vold og overgrep for ansatte 25 

i helsevesenet, politiet og sosialtjenestene. Vi vil opprette stillinger som egne 26 

voldskoordinatorer i kommunene for å sikre bedre samhandling mellom ulike 27 

etater og tjenester. 28 

- Arbeiderpartiet vil øke tilgjengelighet av omvendte voldsalarm, slik at flere 29 

voldsutøvere kan overvåkes, og vi vil prioritere dette spesielt i byer som Bergen 30 

hvor dagens tilbud er mangelfullt. 31 

- Arbeiderpartiet vil styrke akutthjelpen til voldsofre, og vi vil utvikle bedre 32 

ettervernstilbud for å gi støtte også etter at den akutte situasjonen er over. 33 

- Arbeiderpartiet vil sikre at kvinner i aktiv rus får tilgang til krisesentertilbud og 34 

annen beskyttelse. Vi vil opprette spesialiserte tiltak som kombinerer rusomsorg 35 

og støtte til kvinner utsatt for vold. 36 

- Arbeiderpartiet vi jobbe for at legevakter skal ha økt kompetanse og klare 37 

retningslinjer for å håndtere voldsofre, med særlig fokus på de som er i en sårbar 38 

situasjon, som for eksempel kvinner i aktiv rus. 39 

- vil sikre at ingen kvinner avvises fra krisesentre på grunn av rusproblemer eller 40 

andre utfordringer. Samtidig vil vi legge til rette for etablering av spesialiserte 41 

rusfrie krisesentertilbud for dem som trenger det. 42 

- Vi vil evaluere og styrke krisesenterloven slik at den fungerer etter hensikten. Det 43 

er også viktig å gjennomgå sexkjøpsloven for å sikre at den er effektiv og 44 

beskytter de mest sårbare. 45 



- vil etablere flere kvinnefengsler for å bedre forholdene for kvinnelige innsatte og 46 

legge til rette for bedre rehabilitering. 47 

 48 
Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB. 49 

 50 

2. Aktivt antirasistisk arbeid i Bergensskolen 51 

Forslagsstiller: Fauzia Hussain-Wiik 52 

 53 

Begrunnelse: 54 

Arbeiderpartiet har lenge jobbet for at skolen skal være et trygt og inkluderende sted for alle 55 

barn. Dette arbeidet handler om mer enn bare å anerkjenne problemet. For Arbeiderpartiet 56 

er dette ikke bare et skolepolitisk spørsmål, men et spørsmål om grunnleggende verdier. Alle 57 

barn i Bergen skal ha like muligheter til å lykkes, uavhengig av bakgrunn. Rapporten fra 58 

høsten 2024 viser alvorlige tall der 20% av elevene i Bergensskolen har opplevd rasisme på 59 

grunnlag av blant annet, sitt språk eller etnisitet.  60 
 61 

Rapporten Rasisme-i-bergensskolen-rapport som i 2023 var (bestilt av vårt byråd) viser for 62 

høye tall der barn har opplevd rasisme. Denne saken var oppe i bystyret denne høsten men 63 

byrådet mangler konkrete tiltak i sitt arbeid. Er det satt inn noen nye ressurser eller er det 64 

planer om det i skoler? Forslagene mine svarer på en del av tiltak foreslått fra Rapporten.  65 
 66 

Forslag: 67 

Arbeiderpartiet vil: 68 

• At alle lærere i Bergensskolen får obligatorisk opplæring i hvordan de kan forebygge 69 

og håndtere rasisme. 70 

• Sette klare mål for reduksjon av rasisme i skolene, med tydelige tidsfrister og 71 

rapportering. 72 

• ha en dedikert ressurs på hver skole, med kompetanse i antirasistisk arbeid, skal 73 

sørge for at elever føler seg sett, hørt og hjulpet. 74 

• jobbe tett med organisasjoner som allerede har erfaring med antirasistisk arbeid, slik 75 

at vi drar nytte av deres kompetanse. 76 

• Arbeidet må følges opp av forskning for å måle effekten av tiltakene og sikre 77 

kontinuerlig forbedring. 78 

 79 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB. 80 

 81 

3. Tannhelse 82 

Forslagsstiller: Nils Mæhle 83 

Grunngjeving: 84 

I dag har fylkeskommunen ansvaret for tennene, medan kommunen har ansvaret for resten av 85 

kroppen. Dette er sjølvsagt ulogisk. Det er viktig at kommunen har eit slikt heilskapleg ansvar, som 86 

vidare opnar for det naturlege samarbeidet mellom kommune og spesialisthelseteneste. 87 

 88 

Framlegg 89 

Ansvaret for tenner blir flyttet fra fylkeskommunen til kommunen. 90 

 91 

https://www.bergen.kommune.no/politikere-utvalg/api/fil/bk360/10737578/Rasisme-i-bergensskolen-rapport


Styrets innstilling: Avvises, oppgavefordeling må vurderes i forbindelse med tannhelsereform. 92 

 93 

4. Økonomi i kommune og fylkeskommune 94 

Forslagsstiller: Nils Mæhle 95 

Framlegg 96 

Øke det økonomiske tilskuddet til kommuner og fylkeskommuner, slik at de kan løse sine 97 

velferdstjenester på en verdig måte. 98 

 99 

Grunngjeving 100 

Kommunar og fylkeskommunar slit økonomisk. Det rammar dei som har minst frå før, og som Ap har 101 

eit spesielt ansvar for. Utan slikt økonomisk løft vil Ap ha ei svært krevjande framtid. 102 

 103 

Styrets innstilling: Avvises. 104 

 105 

5. Årsmøte hvert år! (Organisatorisk sak) 106 

Forslagsstiller: Even Sørland 107 

 108 

Begrunnelse 109 

Til fjorårets fylkesårsmøte var det fremmet forslag om at Vestland Ap bare skulle ha årsmøte 110 

annethvert år. Det er feil vei å gå for fylkespartiet vårt, og det er vanskelig å se hvilke fordeler et slikt 111 

forslag skulle gi.  112 

  113 

De typiske årsmøtesakene som regnskap og beretning må uansett forberedes og behandles, trolig i 114 

representantskapet. At ledelsen er på valg årlig er en god demokratisk tradisjon som det ikke er noen 115 

grunn til å endre på. Og behandling av innkomne forslag fra kommunepartiene er svært viktig. 116 

Årsmøtene er i det hele tatt vanlige medlemmers ene store mulighet til å bli hørt i partiet og få 117 

behandlet sine politiske forslag. 118 

  119 

Hvis ønsket er å prioritere flere samlinger for en smalere krets, er det det motsatte av det Vestland 120 

Arbeidarparti trenger. VAP bør heller prioritere bredere deltakelse og jobbe med å utvikle måten 121 

årsmøtene gjennomføres på. Ambisjonen må være at årsmøtet i Vestland Ap skal være en arena der 122 

vanlige medlemmer får delta direkte og aktivt i politikkutforming, og en begivenhet kommunelagene 123 

jobber fram mot gjennom året. 124 

 125 

Forslag: 126 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 127 

1. Vestland Arbeidarparti skal fortsatt ha årsmøte hvert år. 128 

2. Styret i VAP oppfordres til å utvikle måten årsmøtene gjennomføres på, med vekt på å gjøre 129 

årsmøtehelgen til en politisk samling for grunnplanet i partiet som legger til rette for 130 

nytenking og bredest mulig deltakelse i politikkutvikling. 131 

 132 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB. 133 

 134 

6. Naturhandling nå! 135 

Forslagsstiller: Even Sørland 136 

 137 

Begrunnelse 138 



Det er viktig å ta vare på naturen. Naturen er selve livsgrunnlaget vårt. Den gir oss rent vann, klar luft, 139 

mat, medisiner, materialer og fysisk og psykisk god helse. I tillegg beskytter intakt natur mot ras, flom 140 

og tørke. Naturen er også verdens beste klimatiltak fordi den fanger og lagrer over halvparten av all 141 

karbon vi mennesker slipper ut. 142 

  143 

Naturkrisen pågår nå - i høy hastighet, og som NRK har dokumentert mangler det systemer og 144 

strukturer som gjør det mulig å ta grep. Det haster med politisk handling, og Arbeiderpartiet må gå 145 

foran. Det vi gjør - eller lar være å gjøre - i denne regjeringsperioden, vil ha avgjørende betydning. 146 

  147 

Regjeringen har satt i gang svært mye arbeid for å følge opp Norges forpliktelser etter FNs 148 

naturavtale som Norge med Espen Barth Eide i spissen var sterkt delaktig i å få på plass. 149 

Stortingsmeldingen om natur som ble lagt frem før jul inneholder viktige steg for nettopp å etablere 150 

bedre systemer. Nå må regjeringen raskt følge opp med å sette konkrete mål og stille krav til 151 

kommunene og andre aktører. 152 

  153 

Forslag: 154 

Arbeiderpartiet i Bergen vil: 155 

• Sette et nasjonalt mål om arealnøytralitet, og stille krav til alle kommuner. 156 

• Styrke klima- og naturpolitikken ved å gjennomgå arbeids- og ansvarsdelingen mellom 157 

departementene. Klima- og miljødepartementet skal ha en tydelig og overordnet rolle for 158 

planlegging, koordinering og gjennomføring av tiltak. 159 

• Følge opp Miljødirektoratets forslag til endringer i Forskrift om konsekvensutredninger. 160 

• Skjerpe bestemmelsene i Naturmangfoldsloven og begrense mulighetene til dispensasjon. 161 

• Styrke og samordne virkemidler for effektiv sikring av områder med verdi for natur og 162 

friluftsliv - vi krever en "markalov" for resten av landet! 163 

 164 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB. 165 

 166 

7. Strømpris 167 

Forslagsstiller: Tor Fjelldal 168 

 169 

Begrunnelse: 170 

Billig, stabil, og nok strøm (under 40 øre/kWh totalt) er forutsetningen for bosetting og for 171 

konkurranseevnen til industri/næringsliv. Kraftintensiv industri med 40 000 arbeidsplasser (direkte og 172 

indirekte) er truet av høye strømpriser. Ny energilov i 1991 ble laget for et stort overskudd av strøm. 173 

Strømprodusentene (vann- og vindkraft) har økt fortjenesten med utenlandskabler og strømpris på 174 

kraftbørs. Nå har EU underskudd av kraft (strøm, varme) og høye priser. Norge importerer høye 175 

strømpriser som skader norsk industri/næringsliv og øker inflasjonen. Vi har ikke lenger noe 176 

kraftoverskudd å eksportere, og må derfor «økonomisere» med strømmen vår inntil vi har innført 177 

kjernekraft. Vindkraft er feil teknologi, medfører store systemkostnader, ubalanse i strømsystemet, 178 

og hindrer faste strømpriser. Norge er kommet lengst med elektrifisering, kan forskyve klimamålene 179 

til 2035, og innføre kjernekraft snarest. 180 

  181 

Forslag:  182 

Elektrisk strøm skal ha fast pris, basert på kostnader ved produksjon, fordeling, vedlikehold, fornying, 183 

grunnrente, og 4% avkastning til eierne av produksjonsanleggene.  Alle husholdninger får 6 kW billig 184 

strøm. To-pris-system for energieffektivisering. Energiloven må endres. Strøm er infrastruktur. 185 



Kapasiteten i utenlandskablene skal reduseres. Alltid ha overskudd av strøm, uten import, for å 186 

kunne ha faste priser på strøm. 187 

 188 

Justert forslag:  189 

Det bør vurderes en form for toprissystem der alle husholdninger får rimelig grunnforbruk av strøm.  190 

 191 

Styrets innstilling: Vedtas med justert ordlyd, oversendes årsmøtet AiB. 192 

 193 

8. Mere strøm. 194 

Forslagsstiller: Tor Fjelldal 195 

 196 

Begrunnelse: 197 

Kjernekraft, kombinert med regulerbar vannkraft, vil gi stabil strømforsyning og mye kraft.  198 

Lav strømpris forutsetter at strømprisen er fast, ikke fra kraftbørs.  Da får industrien 199 

konkurransedyktige strømpriser. Økt bygging av ikke-regulerbar vindkraft vil derimot gi ustabil 200 

strømforsyning og høye strømpriser. Vindkraft medfører store system-kostnader, som ikke regnes 201 

med i strømprisen, bl.a overdimensjonert strømnett, økt effektbehov, og import av balansekraft. 202 

Faste strømpriser blir umulig med mye vindkraft.  203 

Strømbehov og strømproduksjon må alltid balansere. Vi må «økonomisere og effektivisere» slik at vi 204 

har overskuddskapasitet for strøm inntil vi installerer kjernekraft. Varmepumper til alle boliger og 205 

arbeidsplasser.  Fornye vannkraft-anleggene.  206 

Kjernekraft er kostbart i innkjøp, men gir mye strøm, og svært billig strøm etter hvert. Copenhagen 207 

Atomics anslår 20-30 øre/KWh for sine salt-smelte reaktorer fra 2032-33. Kjernekraft medfører 208 

minimale naturinngrep, og krever ingen utbygging av strømnettet. 209 

Det satses nå på kjernekraft i hele verden, også i EU. Norge kan ha reaktorer i drift før 2035.  210 

 211 

Forslag:  212 

Økt produksjon av strøm skal hovedsakelig skje med kjernekraft.  213 

 214 

Justert forslag:  215 

Arbeiderpartiet i Bergen er positive til at moderne kjernekraft kan være en del av løsningen for å øke 216 

produksjonen av strøm.  217 

 218 

Styrets innstilling: Vedtas med justert ordlyd, oversendes årsmøtet AiB. 219 

 220 

9. Skatt. 221 

Forslagsstiller: Tor Fjelldal 222 

 223 

Begrunnelse: 224 

Skattlegging av virksomheter må rettes mot overskuddet fra omsetning, ikke mot lagervarer og 225 

produksjons-utstyr. Dette er særlig viktig for små- og mellomstore virksomheter (SMB).     226 

Skattesystemet bør bidra til omfordeling av store formuer/aksjeverdier, men samtidig sikre at små og 227 

store virksomheter har gode driftsvilkår i Norge. 228 

 229 

Rapporten «SMB-bedrifter og formuesskatt» fra Ny Analyse, 2020,» viser at formuesskatt virker 230 

negativt inn på investeringsnivå og aktivitet i økonomien. SMB Norge skriver at økt bunnfradrag fra 231 

dagens 1,76 mill kr til 30 mill kr, vil løse veldig mange «problemer» for SMB-bedrifter.  232 



Boken «Landet som ble for rikt» av Martin Bech Holt, 2025, dokumenterer at økonomien i Norge fra 233 

2013 har vært i nedgang. Reallønn uendret siste 10 år. Oppstartsbedrifter vurderer ikke lenger 234 

Norge, men heller Sverige. Som et viktig ledd i en nødvendig økonomisk omlegging, foreslås et 235 

bunnfradrag for formuesskatt på 35 mill NOK. Intensjonen er å gi bedre vilkår for SMB- Små og 236 

mellomstore bedrifter. 237 

 238 

Forslag: 239 

1. Fjerne skatt på lagervarer og produksjons-utstyr. Skatt på virksomheter må knyttes til 240 

overskudd fra ordinær drift. 241 

2. Bunnfradrag for formuesskatt settes til 35 mill NOK. 242 

 243 

Styrets innstilling: Avvises. 244 

 245 

10. Forskuddsgaranti til skipsverft 246 

Forslagsstiller: Tor Fjelldal 247 

 248 

Begrunnelse: 249 

En forskuddsgaranti fra Staten til skipsverftene vil skaffe likviditet, og sikre igangsetting av 250 

byggekontrakter for skip. Slik forskuddsgaranti vil ikke medføre kostnader for Staten. Skipsverftene 251 

skal betale en proveny. Skipsgarantiordningen fra Eksfin gir en garanti til bankene for byggelån. 252 

Forskuddsgaranti er derimot rettet direkte mot verftene for å sikre nødvendig likviditet. Det er 253 

avklart at forskuddsgaranti ikke er i strid med EØS-avtalen. 254 

 255 

Norske skipsverft har teknologi og kompetanse til å bygge skip med høy kompleksitet. Små marginer 256 

ved oppdrag gir begrenset likviditet. Dersom Staten ikke inkluderer slik «forskuddsgaranti» i sitt 257 

næringspolitiske virkemiddel-system, vil konsekvensene bli nedleggelser/konkurser av skipsverft. 258 

Beredskapshensyn tilsier at Staten må sikre fortsatt drift og utvikling av norske skipsverft. 259 

 260 

Forslag: 261 

Det foreslås å etablere en ordning med forskuddsgaranti til skipsverftene 262 

 263 

Justert forslag: 264 

Det foreslås å undersøke mulighetene for en ordning med forskuddsgaranti til skipsverftene 265 

 266 

Styrets innstilling: Vedtas med justert ordlyd, oversendes årsmøtet AiB. 267 

 268 

11. Konferanse og seminarer om innovasjon og næringsvirksomhet i Norge 269 

Forslagsstiller: Tor Fjelldal 270 

 271 

Begrunnelse:  272 

Boken «Landet som ble for rikt» av Martin Bech Holt, 2025, og boken «Global økonomi» av professor 273 

Erik S.Reinert er grunnlag for diskusjon om nødvendig snuoperasjon i norsk økonomi.  274 

 275 

Martin Bech Holt og prof.Erik S.Reinert kan inviteres til å holde foredrag om norsk økonomi. Kanskje 276 

andre fra UiB og NHH.  EU har nå laget plan for å øke innovasjon. Norge har ingen plan.   277 

 278 



Forslag: 279 

Konferanse og seminarer om temaet «snuoperasjon i norsk økonomi» foreslås avholdt i april-mai 280 

2025. 281 

 282 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB. 283 

 284 

12. Natur 285 

Forslagsstiller: Tor Fjelldal 286 

Forslag:  287 

Naturinngrep må stanses. Statsforvalteren må få reell myndighet til rettsliggjøring.   288 

 289 

Begrunnelse: 290 

Naturinngrep må stanses, fordi det allerede er skadelig overutnyttelse av natur-ressursene. 291 

Kommunenes tolkning av lover og forskrifter ved naturinngrep, må ikke medføre at lovverket 292 

utvannes når Statsforvalteren får saker til avgjørelse.  293 

Norge er «teppebombet» med vannkraft, hvor potensialet er tatt ut med 137 TWh. Naturen er 294 

ytterligere bygget ned med vindturbiner, 500 000 hytter, veier, industri, næringsområder, m.m.  295 

I norske skoger er det kun 1,7% «gammelskog» igjen. Resten er «gran-plantasjer». Dette truer  flora 296 

og fauna. Mange arter er rødlistet. 297 

Fiskeriene har tatt ut mer torsk, hyse, makrell enn bestandene tåler. Råd fra  298 

havforskerne om fiskekvoter må gå foran næringsinteressene, dvs trål-flåten. Nå mangler kystfiskere 299 

og mottak råstoff, særlig Finnmark. Kysten avfolkes. 300 

Fiskeoppdrett har overbelastet fjorder og kyst, jf advarsler fra NIVA. Villaks er truet art. Sjøfuglene 301 

finner ikke mat, fordi trålerne fisker tobis m.m til fór i fiskeoppdrett. 302 

Fjordtorsk og steinbit må fredes, fordi de spiser kråkeboller, og dermed forhindrer at tareskogen 303 

forsvinner og økosystemet forstyrres. Tareskog er nødvendig for oppvekst av fiskeyngel.  304 

 305 

Styrets innstilling: Avvises, ivaretatt i forslag nr. 6. 306 

 307 

13. Landbruket.  308 

Forslagsstiller: Tor Fjelldal 309 

Begrunnelse: 310 

Nå øker matvarekjedene sine EMV, og presser andre matvare-produsenter ut fra hyllene. Omsetning 311 

av matvarer må reguleres langt strengere om landbruket skal overleve. 312 

 313 

Forslag:  314 

Begrense matvarekjedenes økende makt over landbruket. Innføre lov om maksimum 1/5 med Egne 315 

Merkevarer (EMV) for hver type matvare i dagligvare-butikker.  316 

 317 

Styrets innstilling: Avvises – intensjonen er god, men problemene i dagligvaremarkedet må løses med 318 

bredere tilnærming. 319 

 320 

14. Selvforsyning.  321 

Forslagsstiller: Tor Fjelldal 322 

Begrunnelse: 323 



35% selvforsyning er lavest i verden, og må økes. Distriktene avfolkes. Gjelden i øker i landbruket. 324 

Daglig legges det ned ett gårdsbruk. 325 

 326 

Landbruks-oppgjørene må endre form, jf kritikk fra Anders Norstad, landbruksøkonom.          327 

Fremme økologisk drift og støtte salg av produkter, f.eks. utvide «Bondens Marked».  Fremme beiting 328 

i utmark. Robotisering av drift kan gjøre småskala dyrking mer lønnsomt. Små bruk behøver gratis 329 

veiledning, hvor Mattilsynet kan bygges opp og bidra.  Lære av hva andre land gjør for små gårder, 330 

bl.a Østerrike. Synkende barnetall i distriktene skyldes flere faktorer, og behøver særskilte tiltak. 331 

 332 

Forslag:  333 

Matproduksjon må økes fra dagens 35% til 60% selvforsyningsgrad. Klimaendringer vil gi knapphet på 334 

mat og begrense import.  335 

Hele Norge må tas i bruk. Det er nødvendig å sikre bosetting i distriktene. 336 

   337 

Styrets innstilling: Avvises – støtter intensjonen, men må jobbes mer med problembeskrivelse og 338 

virkemidler. 339 

 340 

15.  Fordelingspolitisk utvalg (organisatorisk forslag) 341 

Forslagsstiller: Trond Lygre 342 

 343 

Forslag: 344 

 AiB setter ned et Fordelingspolitisk utvalg. 345 

 346 

Begrunnelse: 347 

De økonomiske ulikhetene i landet har økt med 40% 2000-2020. Skatt er for lite diskutert bortsett fra 348 

kapitakreftenes demagogiske kjør mot formuesskatt og grunnrenteskatt. Ingen diskusjon rundt f.eks. 349 

arveskatt og ikke rundt hverken mva og egenandeler i helse. Fokus også på særlig bolig og boliglån. 350 

 351 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB. 352 

 353 

16. Handling for Palestina og internasjonal rett 354 

Forslagsstiller: Ole Flåm Svendsen 355 

 356 

Begrunnelse 357 

I løpet av det siste halvannet året har vi sett Israel øke sin allerede uakseptable voldsbruk og 358 

overgrep mot palestinerne til nye nivået. Tiltros for dette og at ICJ en gang for alle har fastslått at 359 

Israels sin okkupasjon er ulovlig, har Norge ikke innført noen sanksjoner mot Israel. Dette er helt 360 

uholdbart og undergraver Norges muligheter for å stå opp for internasjonal lov og en regelstyrt 361 

verden.  362 

 363 

Hvis denne oppførelsen ikke får konsekvenser er den garantert til å fortsette, om ikke bli enda verre. 364 

Det kan med det rette innvendes at Norge alene ikke vil ha nok innvirkning til å endre Israels sin kurs, 365 

men det betyr ikke at Norske sanksjoner ikke vil merkes. Norsk tilknyttede og/eller forsikrede skip 366 

utgjøre en stor del av verdens handelsflåte, og slike skip går hyppig til Israelske havner. Et forbud mot 367 

dette vil føre til en klar og merkbar kostnad for israelsk handel. Sanksjoner fra Norge vil også gjøre 368 

det lettere for andre land å komme etter. Dette er bare et av flere områder der norske sanksjonere 369 

kan påføre Israel merkbare konsekvenser.  370 



 371 

Dette er ikke bare en konflikt som berører Norge perifert, norske statsborgere har blitt drept av 372 

israelske styrker under omstendigheter som tyder på at det kan dreie seg om forbrytelser mot norsk 373 

og internasjonal lov. Vi skylder våre medborgere som har blitt drept og deres familier, å etterforske 374 

og om nødvendig straffeforfølge de ansvarlige. Samtidig så har norske statsborgere tjenestegjort i 375 

Gaza, der det har blitt grundig dokumentert at Israelske styrker har begått systematiske forbrytelser, 376 

som drap, tortur, tvungne forsvinninger, ødeleggelse og plyndring, for å nevne noen. Gitt den 377 

systematiske naturen og store omfanget av disse forbrytelsene, er det en klar risiko for at norske 378 

statsborgere har begått eller medvirket til disse forbrytelsene. Det er dermed essensielt at disse 379 

statsborgerne blir etterforsket, og straffet om det kan bevises at de har begått forbrytelser.  380 

 381 

Forslag: 382 

Åsane AP vil: 383 

• Innføre sanksjoner mot Israel, herunder forbud for norske tilknyttede skip å transportere 384 

varer til og fra Israel og forbud for norske forsikringsselskap å forsikre skip som frakter varer 385 

fra og til Israel. 386 

• Forby og straffe alt økonomisk samkvem med de ulovlige israelske bosetningene. 387 

• Øremerke midler for at PST og Kripos skal etterforsker krigsforbrytelser begått av eller mot 388 

norske statsborgere, samt andre personer som Norge har jurisdiksjon over. 389 

• Innføre automatiske sanksjoner mot personer som er etterlyst av ICC.  390 

• Gi ICC et ekstra bidrag på 10 millioner euro for å støtte deres etterforsking. 391 

• Forby overflying av fly som skal til/fra Israel over norsk territorium. 392 

• Trekke oljefondet ut av Israel.  393 

 394 

Styrets innstilling: Støttes, styret jobber videre med vedtakspunkter frem mot årsmøtet. 395 

 396 

17. Sykelønn: Arbeiderpartiet er garantisten for å videreføre sykelønnsordningen 397 

Forslagsstiller: Styret 398 

 399 

Fortsatt under arbeid – endelig tekst ettersendes. 400 


